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1. ČESKO-NĚMECKÉ FÓRUM MLÁDEŽE 
 
 

Kdo jsme? 
Česko-německé fórum mládeže je skupina 30 mladých lidí mezi 16 a 26 lety z České republiky a Německa. V našem volném čase se setkáváme, 
abychom diskutovali o aktuálních tématech, na jejichž základě poté vytváříme vlastní projekty. 
 

Naše hodnoty  
Zastupujeme demokratické a svobodné hodnoty nezávislé na politických zájmech. Chceme přispět k porozumění národů ve sjednocené Evropě. 
Není u nás místo pro diskriminaci ani znevýhodňování na základě původu, pohlaví, sexuální orientace, postižení, náboženství nebo pohledu na 
svět.  
 

Co děláme a co je naším cílem?  
Česko-německé fórum mládeže chce dát mladým lidem z Česka a Německa možnost vyjádřit se. Na našich setkáních se zabýváme různými aspekty 
zastřešujícího tématu, diskutujeme s pozvanými hosty, účastníme se zajímavých workshopů, společně si užíváme teambuildingových aktivit a v 
národnostně smíšených pracovních skupinách se zamýšlíme nad aktuálními tématy a problémy. Společně pak vymýšlíme možná řešení z pohledu 
mladých lidí. Našim cílem je vnášet hlas česko-německé mládeže do společenského a politického dění. Podporujeme občanskou angažovanost 
mladých lidí, kteří mají možnost díky svým vlastním projektům prosadit společné zájmy a cíle. Díky těmto binacionálním projektům vznikají nová 
přátelství, která si zakládají především na vzájemném porozumění. Společná práce by měla napomoci k odbourání stereotypů a trvalému 
zlepšování česko-německé spolupráce. Nekoncentrujeme se při tom jen na zájemce z česko-německého světa, ale snažíme se být vidět i za těmito 
hranicemi.  
 

Jak vše probíhá?  
Jedno funkční období Fóra mládeže trvá rok a půl (od září do března přespříštího roku). Všech 30 členů se sejde celkem čtyřikrát na plenárních 
zasedáních, která se konají střídavě v Česku a Německu. Zde se členové účastní zajímavých workshopů, diskusí a nabírají inspiraci. Na prvním 
plenárním zasedání vznikají také pětičlenné pracovní skupiny. Tyto skupiny společně pracují na projektu, který si sami definují a realizují od 
samého počátku plánování, přes jeho realizaci až po zhodnocení a následnou propagaci. Na funkční období navazuje půlroční překlenovací doba, 
která slouží právě k prezentaci výsledných projektů.   
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2. HISTORIE FÓRA MLÁDEŽE 
 
 
Česko‐německé fórum mládeže vzniklo z iniciativy mladých lidí z České republiky a Německa, kteří již v roce 1997, kdy byla ministry zahraničí obou 
zemí založena Koordinační rada Česko‐německého diskusního fóra, požadovali možnost zapojení mladé generace do česko‐německého dialogu. V 
roce 2001 bylo Česko‐německé fórum mládeže založeno jako projekt Koordinační rady. Obě grémia jsou dodnes úzce propojena: Fórum mládeže 
je od roku 2003 v Česko‐německém diskusním fóru zastoupeno svými mluvčími.  
 

Záštitu nad Česko‐německým fórem mládeže převzal na české straně Josef Zieleniec, někdejší poslanec Evropského parlamentu a bývalý ministr 
zahraničí; německou záštitu převzala Petra Ernstberger, bývalá poslankyně Spolkového sněmu a místopředsedkyně česko‐německé parlamentní 
skupiny. Česko‐německé fórum mládeže je podporováno Česko‐německým fondem budoucnosti, Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy 
ČR a z prostředků německého programu Kinder- und Jugendplan des Bundes spravovaných Koordinačním centrem česko-německých výměn 
mládeže Tandem.  
 

Přípravu a realizaci projektu zajišťovali v letech 2001 až 2003 Koordinační centrum česko‐německých výměn mládeže Tandem, IDOR a 
Nadace Brücke/Most v Drážďanech. Od roku 2003 ručí za existenci Česko‐německého fóra mládeže nositelská sdružení Česko‐německé fórum 
mládeže, o.s. a Freunde des Deutsch‐tschechischen Jugendforums e.V., jejichž členové pocházejí především z řad bývalých členů Fóra. Svým 
dobrovolným angažmá umožňují existenci Fóra i pro své následovníky.  
  
V průběhu let své existence zrealizovalo Česko‐německé fórum mládeže mnoho projektů. To se podařilo také díky dlouholeté těsné spolupráci se 
sponzory a partnery jako jsou Koordinační centrum česko‐německých výměn mládeže Tandem, Česko‐německý fond budoucnosti, Goethe‐Institut 
Praha, DAAD Praha a mnozí další.  
 

Jak už název projektu napovídá, bylo původním cílem Fóra mládeže vytvořit prostor, který by sloužil k výměně názorů a sdílení zkušeností mladé 
generace Čechů a Němců. Postupem času začaly ve Fóru mládeže vznikat menší projekty, které postupem času nabývaly na své intenzitě. V 
posledních letech se Česko-německé fórum mládeže soustředilo především na projektovou práci.  
 

Od roku 2011 bylo zavedeno několik změn, jejichž cílem bylo přizpůsobit se potřebám mladých lidí z České republiky a Německa, aby mohli plně 
využívat možnost vyjadřovat se k aktuálním otázkám. Od roku 2015 jsou hlavními charakteristikami funkčního rámce Fóra mládeže: diskusní 
charakter práce Fóra, projektová práce v rámci pěti pracovních skupin, dvouleté funkční období a zastřešující téma.  
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3. SPOLKY 
 
Od roku 2003 zajišťují pokračování a fungování Fóra mládeže dva zřizovatelské spolky – Přátelé Česko-německého fóra mládeže, z. s. a německý 
spolek Freunde des Deutsch-tschechischen Jugendforums e.V. Oba spolky dohromady sdružují kolem sto dvaceti lidí, převážně z řad bývalých 
členů Fóra. Předsednictva jsou volena na období dvou let. 
 
 

Předsednictvo českého spolku: 
Předseda: Roland Papesch 
Místopředsedkyně: Antonia Planz 
Pokladnice: Bettina Finzel 
Přísedící: Inga Berg 

 
 

Předsednictvo českého spolku: 
Předsedkyně: Helena Boučková 
Místopředsedkyně: Eva Brychtová 
Přísedící: Kateřina Kabátová 
Přísedící: Alexandra Šlesingrová  
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KDO SE MŮŽE STÁT ČLENEM SPOLKU?  
Všichni bývalí členové Fóra se mohou do spolku přihlásit, jakmile skončí jejich funkční období. Spolky jsou možností, jak zůstat s Fórem v kontaktu, 
podílet se na jeho dalším vývoji a zároveň ho poznat i z druhé strany. 
 
 
ÚKOL A FINANCOVÁNÍ SPOLKŮ 
Hlavním úkolem spolků je žádat o finanční podporu a spravovat poskytnuté příspěvky. Z těchto příspěvků se platí například plenární zasedání nebo 
setkání pracovních skupin. Fórum financují především Česko-německý fond budoucnosti, Kinder-und Jugendplan des Bundes (KJP) a Ministerstvo 
školství, mládeže a tělovýchovy ČR (MŠMT). Příspěvky z KJP Tandem Regensburg.  
 
ALUMNI  
Spolky představují spojku mezi aktuálním Fórem a jeho bývalými členy. Za tímto účelem byl vytvořen mentorský program, který funguje od 
funkčního období 2011-2012. Dalším důležitým nástrojem alumni práce je Alumni festival, setkání alumni Fóra mládeže, který se koná každý lichý 
rok v červnu.  
 
K ČEMU POTŘEBUJEME SPOLKY? 
K pravidelným úkolům patří výběr koordinátorů a členů Fóra. Během funkčního období spolky intenzivně spolupracují s koordinátory, hlavně v 
organizačních a administrativních záležitostech. Zajišťují tak především kontinuitu celého projektu a fungování Fóra na poli česko-německých 
vztahů.  
 

  
 



 
 

7 

 



 
 

8 

4. 11. FUNKČNÍ OBDOBÍ ČESKO-NĚMECKÉHO FÓRA MLÁDEŽE (2019-2021) 
 
 
KOORDINÁTOŘI  
Iwi Hagenau, Jan Vařák 
 
 
ZASTŘEŠUJÍCÍ TÉMA  
„Moje, tvoje, naše hranice“  
 
Zastřešující téma Moje, tvoje, naše hranice nabízí prostor pro variabilní projekty v různých oblastech. Téma odráží potřebu mládeže dívat se na 
česko-německý svět jak globálním pohledem obou národů, tak pohledem mezinárodní spolupráce, která řeší společné problémy a společný 
rozvoj. Téma opět akcentuje zájem mládeže o otázky příhraničních oblastí a potřebu přinášet zlepšení uvědomění, životního prostředí i kultury.   
 
Dále téma nabízí upevnění společného překračování česko-německé hranice, dané sílící internacionalizací mládeže a jejím zapojováním do 
mezinárodních projektů. Zejména na německé straně je stále velmi velký a nevyužitý potenciál v informovanosti mládeže a ve zvýšení motivace, ať 
už jen pro pouhou návštěvu sousední země, studijní výjezd nebo mezinárodní 
zapojení. V neposlední řadě v tématu nalézáme i osobní a kulturní hranice, ty, 
které nejsou na první pohled vidět. Kam až jsme schopni zajít, co je pro nás 
standardní, co nepřijatelné? Jak se naučit vzájemnému respektu? Jsou mladí lidé 
v Česku a Německu vůbec ještě rozdílní, nebo se rozdíly smývají a mladí lidé je 
nevnímají nebo nepovažují za důležité? 
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SLOŽENÍ AKTUÁLNÍ FÓRA MLÁDEŽE 
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5. PRACOVNÍ SKUPINY 11. FUNKČNÍHO OBDOBÍ 
 

 

MLUVČÍ  
Marie Bělohoubková, Jan Adamov, Louisa Polowy, Felix Häring  
Mentorka: Antonia Planz  

 
ÚLOHA MLUVČÍCH 
K úkolům mluvčích patří reprezentace projektu na veřejnosti, například na každoroční 
Výroční konferenci Česko-německého diskusního fóra, na diskusích, seminářích a dalších akcích z Česko-německého světa. V roce 2019 mluvčí 
připravili rozsáhlejší prezentaci Fóra mládeže v rámci Lipského knižního veletrhu. Mluvčí se také starají o správu online médií Fóra. Jejich úkolem 
je i spolupráce s koordinátory na přípravě plenárního setkání.  

 
ORGANIZACE PLENÁRNÍCH SETKÁNÍ 
Orgateam sestávající z koordinátorů/rek a mluvčích se během jednoho funkčního období sejde celkem třikrát. Během tohoto období se skupina 
sešla naživo v listopadu 2019 v Lipsku. Referentka, která se specializuje na téma komunikace, jim poskytla užitečné tipy k další práci. Především se 
jednalo o budoucí veřejné působení Fóra mládeže a o správu webových stránek a vystupování na sociálních sítích. Všechny další setkání se 
uskutečnily online jako videokonference.  
 
 

NA JAKÝCH PLATFORMÁCH MLUVČÍ PRACUJÍ?  
Činnost Fóra mládeže mluvčí prezentují na sociálních sítích Facebook a Instagram, ale také na webových stránkách www.cnfm.cz. Na Facebooku 
sleduje naše aktivity takřka 2400 uživatelů a na Instagramu přes 250 lidí. V roce 2020 zavítalo na náš web zhruba 10 000 návštěvníků. Letošní rok 
se nesl také ve znamení transformace webových stránek, která je momentálně v procesu.   
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MY HIER UND WIR TADY 
Anna Benišová, Kateřina Kadlecová, Barbora Koláčková, Mathilde Stangenberger, Thomas Vaughan 
Mentor: Ferdinand Hauser 
 
CO JE CÍLEM PRACOVNÍ SKUPINY? 
Cílem projektu jsou rozhovory s Čechy/škami žijícími v Německu a Němci/kami 
žijícími v Česku. Výsledné rozhovory budou zaznamenány a doplněny o 
fotografie na blogu pracovní skupiny. Chtějí tímto motivovat mladé lidi cestovat 
do sousední země. Pracují na odstranění strachu lidí z neznámého. To, že 
mnoho lidí žije v sousední zemi, chce skupina využít jako pomoc a podporu pro 
ty, kteří se do sousední země teprve stěhovat plánují nebo se do ní čerstvě 
přistěhovali. Důraz chtějí klást také na perspektivu místních a jejich zkušenosti. 
Rozhovory jsou osobní, jdou do hloubky, tematizují problémy a ukazují možnou 
podporu. Díky těmto interview chtějí motivovat, inspirovat a ukázat pochopení 
pro ty, kteří se rozhodli žít na druhé straně hranice, a tímto přispět k česko-
německému přátelství.  
 
 

JAK SE PROJEKT ČASEM MĚNIL? 
Během roku prošel projekt jistou transformací. Největší změnou byla redukce 
počtu rozhovorů z 12 na 5. Důvodem je časová náročnost vzhledem k pandemii. 
Dále si skupina uvědomila, že je pro ně mnohem důležitější kvalita rozhovorů než 
jejich množství. Cíl projektu však zůstal stejný.   
 
 
JAK ČASTO SE SKUPINA SETKALA? 
Vzhledem k současné pandemii se pracovní skupina setkala naživo pouze jednou v Praze. Další setkání tedy probíhala online. Vedle oficiálních 
pracovních setkání se uskutečnilo především mnoho menších organizačních online hovorů, které pomohly překonat výzvy a vedly k pokrokům 
v projektové práci. 
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JAKÝM VÝZVÁM SKUPINA ČELILA?   
Největší výzvou byla pro skupinu online komunikace. Ta vedla k potížím s dodržením stanovených termínů a ztrátě motivace k pravidelné 
projektové práci. Nemožnost setkání naživo a dlouhodobý výhled na současnou situaci zbrzdil pokrok v plnění daných cílů. 
 
 
 
 



 
 

14 

(NE)MÁM AHNUNG 

Julia Vollbrecht, Le Minh Tam, Anna K. Ondráčková, Antonia Hock, Julie Vosyková, Sophie Goravanchizadeh 
Mentorka: Alena Hrachová  
 
CO JE CÍLEM PRACOVNÍ SKUPINY? 
Tato skupina cílí na lidi z Česka a Německa, kteří žijí v příhraničních regionech, o kterých by 
rádi natočili video. Chtěli by zjistit, jaké předsudky panují na obou stranách hranice a jak a 
proč tyto stereotypy vznikají. Pomocí videa by chtěli tyto předsudky pomoci odbourat a 
napomoci tak ke smazání pomyslné hranice. Lepší povědomí o sousedech by mělo zajistit 
eliminaci těchto bariér.  
 
 
JAK SE PROJEKT ČASEM MĚNIL? 
Na začátku projektové fáze se skupině podařilo úspěšně sesbírat a zpracovat předsudky 
Čechů a Němců. Kvůli pandemické situaci ovšem nebylo možné konfrontovat s nimi lidi na 
ulici, což bylo původně v plánu. Místo toho skupina zvolila možnost online interview se 
zájemci, které se podaří namotivovat skrze informační plakát.  
 

JAKÝM VÝZVÁM SKUPINA ČELILA?   
Největší výzvou a zároveň omezením bylo přerušení kontaktu s lidmi z projektu naživo. To vedlo 
částečně k demotivaci celé skupiny. Také natáčení plánovaného videa se stalo obrovskou výzvou, 
která se naštěstí dala překonat a původní plán se tak bude moci zrealizovat, i když v omezených 
možnostech.   
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VANDRLUST  

Magdalena Molinová, Melina Opitz, Anna Schnepper, Eliška Vachtová, Klára Zachrdlová, Tereza Zobalová 
Mentorka: Monika Traubová 
 
CO JE CÍLEM PRACOVNÍ SKUPINY? 
Tato skupina si dala za cíl spojit lidi na obou stranách hranice. V plánu byla česko-německý vandr, který 
by absolvovala smíšená skupina lidí, a společně by překročili hranice obou zemí. Během tohoto výletu by 
se lidé propojili, mohli si vyměnit názory a diskutovat o tématech historie, literatury apod.  
 
 
JAK SE PROJEKT ČASEM MĚNIL? 
Žádné razantní změny se během plánování neudály. Jedinou a největší komplikací je situace spojená 
s corona pandemií a závislost realizace projektu na jejím vývoji. Skupina tudíž plánovanou akci přesunula 
s nadějí na rok 2021. 
 
 

JAK ČASTO SE SKUPINA SETKALA? 
Setkání naživo absolvovala tato skupina bohužel pouze jednou. Další setkání však proběhla online 
a vedle oficiálních videokonferencí se pravidelně propojovali, aby překonali výzvy a posunuli 
projekt dál.  
 
JAKÝM VÝZVÁM SKUPINA ČELILA?   
Tuto skupinu velmi ovlivnil vývoj pandemie, jelikož byl jejich cíl reálné setkání lidí. Otázka, zda a 
případně za jakých podmínek by byl přeshraniční výlet možný, visela stále ve vzduchu.  
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HÖR MAL ČESKY 

Rebecca Cischek, Jasmin Dettmar, Zuzana Marková, Kateřina Nekvindová   
Mentor: Felix Weiß 
 
CO JE CÍLEM PRACOVNÍ SKUPINY? 
Tato pracovní skupina si dala za cíl podpořit překonávání jazykové bariéry. Jako prostředek si 
k tomu zvolili vytvoření podcastu, který by měl podpořit jak začátečníky, tak pokročilé při 
učení se jazyka sousední země. Zvolili si proto zajímavá témata, které se dotýkají praxe. Díky 
zajímavému obsahu chtějí vzbudit zájem především mladých lidí.   
 
 
 
JAK ČASTO SE SKUPINA SETKALA? 
Setkání naživo absolvovala tato skupina bohužel pouze jednou. Další setkání však proběhla 
online a vedle oficiálních videokonferencí se pravidelně propojovali, aby překonali výzvy a 

posunuli projekt dál.  
 
 JAKÝM VÝZVÁM SKUPINA ČELILA?   
Tato skupina se potýkala především se ztrátou motivace kvůli práci na dálku během pandemie. 
Výhodou byl online koncept jejich projektu, který tedy nemuseli příliš projekt měnit. Dále se 
potýkali s problémem vymezení cílové skupiny, což však vyřešili díky podpoře mentora a také 
přizvaného referenta.  
 
 
 
  



 
 

17 

[2]PERSPEKTIVY 
Johanna Lüffe, Lena Pierskalla, Nicolai Schiebert, Tomáš Tichomirov, Lukáš Vorel  
Mentorka: Johanna Wentzel 
 
 
CO JE CÍLEM PRACOVNÍ SKUPINY? 
Skupina by chtěla vydat brožuru, která bude tematizovat zkušenosti Erasmus studentů a studentek. 
Chtěla by vytvořit Erasmus příručku pro typická studentská města (Dresden, Leipzig, Berlin, Praha, 
Brno, Plzeň). Při tom by rádi podpořili mladé lidi, kteří se plánují vydat do sousední země a pomohli 
jim s orientací v cizině. Brožura by měla obsahovat tipy a triky jak poznat místní lidi a také několik 
jazykových tipů pro začátek. Cílem by měla být motivace mladých lidí k výjezdu do sousední země.  
 
JAK SE PROJEKT ČASEM MĚNIL? 
Projekt se po prvním plenárním setkání změnit, a to z toho důvodů, že Goethe Institut v Praze již na 
podobném konceptu brožury pracuje a kvůli situaci spojené s covidem se plánovaný způsob realizace 
zkomplikoval.  
 
JAK ČASTO SE SKUPINA SETKALA? 
Setkání naživo absolvovala tato skupina bohužel pouze jednou. Další setkání však proběhla online a vedle oficiálních videokonferencí se pravidelně 
propojovali, aby překonali výzvy a posunuli projekt dál.  
 
JAKÝM VÝZVÁM SKUPINA ČELILA?   
Kvůli pandemii probíhala většina věcí jinak, než jak si skupina naplánovala. Vedle každodenního náročného studia a práce se skupina musela 
naučit koncentrovaně a systematicky fungovat online. Navzdory tomuto si ovšem skupina vedla dobře a dopracovala se k novému směřování 
projektu. Další výzvou byly překlady vytvořených textů, na které nikdo ze skupiny neměl kapacity. V tomto ohledu však našli podporu z řad alumni 
Fóra mládeže.  
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6. FÓRUM MLÁDEŽE BĚHEM PANDEMIE 
 
 
JAK SE PROMĚNILA PRÁCE FÓRA MLÁDEŽE BĚHEM PANDEMIE? 
Fórum mládeže stojí na osobních zážitcích, zkušenostech a přeshraniční výměně. Tento stěžejní 
pilíř lze jen těžko nahradit online setkáními. Druhé plenární setkání v březnu 2020 se ještě 
podařilo uspořádat naživo. Od té doby musela být všechna setkání až na výjimky buď zrušena, 
nebo přesunuta do online formátu. Kvůli přesunu do virtuálního prostoru se také muselo 
redukovat množství obsahu, jelikož nelze udržet pozornost v online prostředí stejně dlouho jako 
při běžných aktivitách. Proto se plenární setkání konalo např. pouze jeden den místo celého 
víkendu.  
 
 
JAKÝ MĚLA PANDEMIE VLIV NA FÓRUM MLÁDEŽE? 
Mnoho skupin musela přehodnotit nebo znovu definovat cíle projektu. Některým skupinám se to 
podařilo lépe, jiným hůře. Pandemie se však značně podepsala na motivaci jednotlivých 
účastníků, jejichž motivace časem klesala a bylo náročné koncentrovat se na dlouhodobou 
projektovou práci. K tomu se přidala také únava z dlouhých online sezení v rámci vlastního studia či home office, takže bylo náročné motivovat 
účastníky k dalším online workshopu večer.  
 
 
JAKÉ POZNATKY SI Z KRIZE ODNÁŠÍME? 
Fórum mládeže bylo schopné již před pandemií díky své digitální struktuře práce na dálku. Přesto se situace ohledně corony negativně podepsala 
na fungování projektu. Psychická zátěž, izolace a dobrovolná práce na projektech byla pro řadu členů velmi náročná. Přesto bychom rádi 
vyzkoušené nové formáty (online konference, hybridní akce apod.) zakomponovali do průběhu projektu i do budoucna a zajistili tím větší diverzitu 
a přístupnost našeho obsahu široké veřejnosti.  
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7. PŘEHLED AKCÍ FÓRA MLÁDEŽE 
 

 
 
BAVORSKO-ČESKÝ FESTIVAL „TREFFPUNKT-KONTAKT“ 
8. 2. 2020 
Plzeň, Česko 
účast mluvčích  
 
 
ZASEDÁNÍ ČESKO-NĚMECKÉ RADY  
17-19. 2. 2020 
Aachen, Německo 
účast mluvčích  
 
 
2. PLENÁRNÍ SETKÁNÍ FÓRA MLÁDEŽE  
5-8. 3. 2020 
Dessau, Německo 
účast všech členů  
 
 
ČLENSKÁ SCHŮZE SPOLKŮ 
7. 3. 2020 
Dessau, Německo 
účast předsednictev, členů spolků a alumni  
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ČAJHAUS „STUDIUM V CIZÍ ZEMI“ 
16. 4. 2020 
Online 

účast členů Fóra a alumni  
 
 
ČAJHAUS „MENŠINY VE SPOLEČNOSTI Z ČESKÉ A NĚMECKÉ PERSPEKTIVY“ 
30. 4. 2020 
Online 
účast členů Fóra a alumni  
 
 
ČAJHAUS „BILINGUALISMUS: ŽIVOT V ČEŠTINĚ A NĚMČINĚ“ 
14. 5. 2020 

   Online 
                 účast členů Fóra a alumni  
  
 
ČAJHAUS „BRÁNA JAZYKŮ OTEVŘENÁ “ 
28. 5. 2020 
Online 
účast členů Fóra a alumni  
 
WEBINÁŘ „ÚSPĚŠNÁ PRÁCE V DIGITÁLNÍCH PRACOVNÍCH 

SKUPINÁCH“ 
20. 6. 2020 
Online 
účast všech členů  
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VÝROČNÍ KONFERENCE ČESKO-NĚMECKÉHO DISKUSNÍHO FÓRA   
7. 11. 2020 
Online 
účast mluvčích 
 

 
WEBINÁŘ „POKROKY VE FÓRU MLÁDEŽE“ 
16. 11. 2020 
Online 
účast všech členů 
 
 
NÁVŠTĚVA BAVORSKÉHO SPOLKOVÉHO SNĚMU   
20. 10. 2020 
Mnichov, Německo 
účast mluvčích a předsednictva  
 
 
ROZŠÍŘENÉ ZASEDÁNÍ PŘEDSEDNICTEV   
20.-22. 11. 2020 
Online 
účast obou předsednictev 

 
WEBINÁŘ „VÁNOČNÍ SETKÁNÍ A ZÁVĚR ROKU“ 
20. 12. 2020 
Online 
účast všech členů 
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PROČ SE ÚČASTNÍME AKCÍ? 
Akce jsou pro nás jedna z možností, jak se propojit s dalšími lidmi. Propůjčujeme hlas česko-německé mládeži a chceme, aby byl slyšet i na vyšších 
politických místech jako je např. Výroční konference diskusního fóra nebo Bavorský spolkový sněm. Čajhaus byl oproti tomu příležitostí, jak zůstat 
ve spojení se členy a alumni.  
 
 
JAK FÓRUM MLÁDEŽE VZDĚLÁVÁ SVÉ ČLENY? 
Díky mnoha plenárním setkáním a webinářům, kterých se účastní referenti a referentky, se snažíme rozvíjet schopnosti členů projektu. Osobní 
výměna zkušeností a jazyková praxe jsou pro mnoho z nich také velkým přínosem.  
 
 
KDO SE ÚČASTNÍ JAKÝCH AKCÍ? 
Pevnou součástí Česko-německého diskusního fóra jsou mluvčí a ti se také účastní daných akcí. Kvůli pandemii se letos akce konala online. Fórum 
mládeže dostává také pravidelně pozvánky, které předsednictvo dále předává koordinátorům a členům fóra. V rámci rozšířeného zasedání 
předsednictev se předsednictva intenzivně zabývají zapojením se do česko-německého dialogu. Toto zasedání se konalo i tento rok, avšak online. 
Během setkání nás při práci tematicky podpořila referentka. 
 
 
CO SE KVŮLI PANDEMII ZMĚNILO? 
Za běžných podmínek by Fórum mládeže zorganizovalo mnohem více akcí a také by se více akcí zúčastnilo. Fórum mládeže žije osobními 
setkáními, a proto nemůže svůj cíl splnit naplno pouze online. Přesto se i za ztížených podmínek snažíme udělat maximum.  
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8. ZMĚNA LOGA A PROPAGAČNÍ VIDEO   

 
PŘEMĚNA LOGA 
Na členské schůzi v roce 2019 bylo rozhodnuto, že původní logo, které je v dnešní době již velmi zastaralé, bude změněno. Nový vizuál nabízí 
velkou variabilitu, je minimalistický a v delší i kratší variantě umožňuje široké využití.  

 
 
 
 

 
JAKÁ IDEA STOJÍ ZA NAŠÍM LOGEM? 
Během workshopu, který jsme uspořádali, nás grafička prováděla otázkami, co pro nás znamená Fórum mládeže, jaké má hodnoty a postupem 
času jsme se také dopracovali ke konkrétním materiálnům, které používáme a koho jimi oslovujeme. Důležitým aspektem, který má logo odrážet 
je dozajista dialog. Dva partneři, které mnoho spojuje a kteří se navzájem doplňují. Proto také dvě barvy a dvojtečky, které lze variabilně využít i 
v jiných kontextech než jen v rámci loga. Dalším důležitým kritériem byla hravost a nadčasovost. Dvě jazykové varianty tak např. můžeme 
dvojtečkami oddělit nebo jimi jiné texty spojit. Tento element není pouze náhodný, ale byl již v minulosti často využíván. Nový grafický vizuál tento 
element pouze sjednotil. Díky tečkám a dvojtečkám můžeme vytvořit skoro jakýkoliv vzor, který se dá přizpůsobit konkrétnímu účelu. 
V neposlední řadě se lze odvolat na citát našeho patrona citátem našeho patrona Josefa Zieleniece: „(…) budoucnost česko-německých vztahů 
nespočívá v nikdy nekončící polemice nesmiřitelných, nýbrž v dialogu lidí dobré vůle vedeném bez zábran a bez předsudků. (…) Jak jsem již víckrát 
uvedl, tato (pozn. česko-německá) deklarace není tečkou za dějinami, uzavírá pouze jednu kapitolu. Je zároveň dvojtečkou, která uvozuje 
přímou řeč a dialog na téma společných projektů zaměřených do budoucnosti. Nic nebrání tomu, aby se takového dialogu účastnili všichni ti, 
kteří mají zájem na dobrém česko-německém sousedství a partnerství.“.  
 
 
ODKDY JE LOGO POUŽÍVÁNO? 
Logo bylo poprvé uveřejněno v srpnu minulého roku a je od té doby k nalezení na všech našich kanálech.  
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BUDOU NÁSLEDOVAT DALŠÍ ZMĚNY? 
Momentálně se pracuje na tvorbě nových webových stránek Fóra mládeže. Současné stránky jsou z dnešní perspektivy zastaralé a náročné na 
orientaci. Také administrativně jsou nynější stránky náročné na správu. Nové webové stránky zájemcům a zájemkyním o Fórum mládeže usnadní 
nalezení potřebných informací a projekt tímto také zatraktivní. Převod na nové stránky proběhne na jaře 2021 a bude k nalezení na původní 
doméně www.cnfm.cz  
 
 

PROPAGAČNÍ VIDEO 
Na plenárním setkání v Dessau v březnu 2020 program doprovázel kameraman, který zaznamenával atmosféru projektu a s několika účastníky a 
účastnicemi natočil krátké vstupy. Toto video bychom rádi použili pro propagaci Fóra mládeže a především pak při hledání nových členů pro 
nadcházející funkční období.  
 
 
KDE VIDEO NAJDETE? 
Video bylo zveřejněno na Facebooku, Youtube a webu Fóra mládeže a můžete ho zhlédnout pod následujícím odkazem: 
https://www.youtube.com/watch?v=m0xL-49Xnyg 
 

http://www.cnfm.cz/
https://www.youtube.com/watch?v=m0xL-49Xnyg
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